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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor kontrolní ZHMP   

ZÁPIS z 2. mimořádného jednání 

Výboru kontrolního ZHMP konaného dne 20. 4. 2021 ve 12:00 hod. 

Malá zasedací místnost Rady HMP, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Ing. Alexandra Udženija, Mgr. Marta Gellová, Bc. Michaela Krausová, Ing. Ondřej Prokop, Mgr. Martin 

Benda, Bc. Tomáš Štampach, Ing. Pavel Richter  

Omluveni:   

Nepřítomni:   

Hosté: Ing. Irena Ondráčková, ředitelka OKC MHMP, xxxxxxxx    

Jednání řídil: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP      
 

Text zahájení: 

Předsedkyně KV přivítala přítomné členy a hosty na 2. mimořádném jednání KV v aktuálním volebním období. 
Konstatovala, že KV je usnášeníschopný a je možné zahájit jednání. Z jednání se nikdo neomluvil. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Program jednání, schválení zápisu z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

2. K "Petici proti kácení javoru stříbrného" 

3. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Program jednání, schválení zápisu z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP  
 
Předsedkyně KV seznámila přítomné s návrhem programu jednání, který tvoří jeden řádný bod, a to je petice proti 
kácení javoru stříbrného. Aby tato petice mohla být projednána na nejbližším zasedání zastupitelstva, bylo svoláno 
toto mimořádné jednání KV. K navrženému programu nebyly vzneseny žádné připomínky či návrhy. Žádné 
připomínky nebyly vzneseny ani k zápisu z předchozího jednání KV. Ověřovatelem zápisu byl určen Ing. Pavel Richter. 

Usnesení č. U-VK-0103 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

1.  program jednání Kontrolního výboru podle přílohy č. 1 tohoto usnesení 

2.  zápis ze zasedání Kontrolního výboru ze dne 9. 3. 2021, uvedený v příloze č. 2 tohoto usnesení 

I I .   s t a n o v u j e  

Ing. Pavla Richtra ověřovatelem zápisu 

přijato jednomyslně, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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2. K "Petici proti kácení javoru stříbrného" 

Předkladatel: Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 
 
Předsedkyně KV představila petici proti kácení javoru stříbrného a přivítala přítomného zástupce petentů. Dále se 
dotázala tajemníka KV, zda petice splňuje zákonné náležitosti pro projednání v zastupitelstvu. 
 
Tajemník KV uvedl, že neobdržel petiční archy v papírové podobě a dotázal se zástupce petentů, jakým způsobem 
došlo k podepsání petice. 
 
Zástupce petentů uvedl, že vzhledem k probíhající pandemii se jedná o elektronickou petici výhradně přes internet, 
bez fyzických či elektronických podpisů, pouze na základě verifikačního e-mailu. 
 
Tajemník KV uvedl, že pro hromadná podání zákon vyžaduje podpisy petentů (fyzické nebo elektronické). Pouhé 
odkliknuti či vyplnění petice na internetu není možné za podepsání považovat, ale to nebrání tomu, aby tato petice 
nebyla věcně i nad rámec zákona projednána v zastupitelstvu. 
 
Předsedkyně KV konstatovala, že tato záležitost hýbe hlavním městem Prahou i na Magistrátu a městské části Praha 
1 a všichni vnímáme i veřejnou diskusi, která v této věci probíhá. Bylo by proto vhodné dát petici k projednání na 
zastupitelstvo a dále určené osobě k vyřízení. Projednání této petice na KV bylo avizováno na včerejší radě hlavního 
města Prahy a byla předběžně zařazena na program jednání na pevný čas (18:00 hod). 
 
Předsedkyně KV navrhla vzít petici na vědomí a jejím vyřízením pověřit primátora hlavního města Prahy, přesto, že 
nemá v gesci životní prostředí. Samotná petice byla adresována přímo panu primátorovi, proto by jí měl vyřídit. 
 
Bc. Krausová požádala, aby byl vyřízením pověřen i náměstek Hlubuček, který má v gesci životní prostředí a je ze 
stejné strany, jako starosta Prahy 1. 
 
Ing. Richter uvedl, že s tím problém nemá, ale zamýšlí se nad těmi podpisy, aby se nestalo, že do budoucna budou 
zařazovány k projednání i petice, které nesplňují zákonem stanovené náležitosti a nevzniknul tak nebezpečný 
precedens.  
 
Mgr. Benda uvedl, že jeho snahou je také dodržování vnitřních pravidel, hlavní město Praha však má v těchto věcech 
určitou samosprávu. Naše pravidla nejsou doposud aktualizována, někdo by se tím měl zabývat. 
 
Předsedkyně KV se dotázala, zda už se v minulosti stalo, že by byla zastupitelstvem projednána petice, která neměla 
alespoň 1000 podpisů občanů hlavního města Prahy. 
 
Tajemník KV odpověděl, že v minulosti byly i takové petice zařazeny na program zastupitelstva a projednány. 
 
Bc. Krausová upozornila, že na předchozím jednání byla řešena petice na podporu Rockopery Prahy, kde byly podpisy 
vyžadovány. Tak aby to bylo férové. 
 
Předsedkyně KV uvedla, že Rockopera byla uzavřena a na jednání zastupitelstva už nešla, a to i tím, že ve věci už bylo 
započato jednání s těmi petenty. 
 
Ing. Richter uvedl, že by KV mohl iniciovat změnu pravidel pro projednání elektronických petic. 
 
Zástupce petentů uvedl, že už v roce 2010 byly podpisy na petici anonymní verzi Opencard pouze online, a bylo to 
projednáno. 
 
Předsedkyně KV se dotázala na existenci vnitřních pravidel pro projednávání petic. 
 
Tajemník KV uvedl, že existují Pravidla pro přijímání a vyřizování petic a stížností podaných orgánům hlavního města 
Prahy z července 2019, která však vůbec neřeší elektronické petice, které navíc neřeší ani právní úprava. Bylo by 
proto vhodné dát podnět věcně příslušnému odboru právní podpory či radnímu na novelizaci těchto pravidel. 
 
Mgr. Benda se s podáním takového podnětu přiklání, je otázka komu bude směřován. 
 
Ředitelka OKC doplnila, že v minulosti byl připraven materiál na vyřizování elektronických petic, ale neví, kde to 
uvízlo. 
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Mgr. Benda uvedl, že za Prahu Sobě dává návrh k doplnění usnesení s požadavkem na primátora a výzvou radě 
hlavního města Prahy.  
 
Bc. Krausová uvedla, že by se tato diskuze měla vrátit na Prahu 1 a bylo by skvělé, kdyby tam ten strom mohl zůstat a 
i náměstek Hlaváček pro to dělá maximum. 

 
 
Ing. Richter požádal o oddělené hlasování. 

Usnesení č. U-VK-0104 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

Petici proti kácení javoru stříbrného, uvedenou v příloze tohoto usnesení 

přijato jednomyslně, pro:7 proti:0 zdržel:0 

 

I I .   ž á d á  

1.  primátora hl.m. Prahy 

1 .   o prověření, zda rada hlavního města Prahy učinila pro zachování javoru stříbrného maximum 

přijato, pro:6 proti:0 zdržel:1 

 

I I I .   v y z ý v á  

1.  Radu HMP 

1 .   aby v souladu s požadavkem petice rada hlavního města Prahy pro záchranu stromu učinila maximum 

přijato, pro:6 proti:0 zdržel:1 

 

I V .   p o v ě ř u j e  

předsedkyni KV předložením petice na program jednání zastupitelstva hlavního města Prahy s tím, že petici 
vyřídí primátor a náměstek Hlubuček 

přijato jednomyslně, pro:7 proti:0 zdržel:0 

3. Různé 

Předkladatel:  Ing. Alexandra Udženija, předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 
 
Předsedkyně KV informovala o doručeném podnětu na zapsaný ústav Pražského inovačního institutu na nakládání s 
finančními prostředky. Pro vyřízení je nutno vyžádat od uvedeného ústavu potřebné podklady, a to účetní závěrku a 
souvisejících výkazů. Po doručení podkladů bude podnět zařazen na jednání KV včetně přizvání dotčených osob. 
 
Mgr. Benda se dotázal, kdo je podatelem. 
 
Předsedkyně KV podnět přečetla, podnět je anonymní.  
 
Mgr. Benda uvedl, že by to mělo být řádně projednáno v květnu, financování ústavů je v obecné rovině nutno řešit, 
je to politické téma. 
 
Ing. Richter uvedl, že nemá problém vyžádat si podklady, avšak má problém s anonymními podněty. 
 
Mgr. Benda konstatoval, že kontrola města je ztížena tím, že se nejedná o příspěvkovou organizaci ale o autonomní 
subjekt, který má svojí dozorčí radu. 

 
Předsedkyně KV dále navrhla, aby KV vyzval radu o aktualizaci Pravidel pro vyřízení petic a stížností. 
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Usnesení č. U-VK-0105 

Výbor kontrolní ZHMP 

Pověřuje předsedkyni KV o vyžádání si nezbytných podkladů od zapsaného ústavu Pražský inovační institut. 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 2, mimo místnost: 0 

 

Vyzývá radu hlavního města Prahy k provedení aktualizace Pravidel pro přijímání a vyřizování petic a stížností 
podaných orgánům hlavního města Prahy v rámci elektronických petic a jejich vyřizování.  

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

 

 

 

 

Předsedkyně KV poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání ve 12:40. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Ing. Pavel Richter, člen Výboru kontrolního ZHMP  

Zapsal: JUDr. Adrián Radošinský, tajemník Výboru kontrolního ZHMP   

Ing. Alexandra Udženija 
předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Adrián Radošinský 
tajemník Výboru kontrolního ZHMP 

 


